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Kinyitott a fehértói 
„madárszálló" 

elmarasztalásról. Legyen már 
végre zsebbevágó kérdés a 
terv megsértése akkor is, ha 
a tervezettnél indokolatlanul 
többet gyártanak. 

Hosszú téli szünet után is-
mét kinyitott a fehértói »ma-
dárszálló*: megjöttek a ta-
vasz első szárnyas hírnökei, 

a bíbicek. A galambnagysá-
gú, bóbitás madarak százasá-
val lepték el a zsombékokat. 
Napokon keresztül vonulnak 
nagy magasságban a vadlu-
dak észak felé, s vonulásuk 
rövidesen befejeződik. 

Megjöttek a Földközi-ten-
ger és az afrikai partok vi-
dékéről a galléros vagy paj-
zsos eankók, hogy a rezervá-
cióban töltött rövid pihenő 
után visszatérjenek fészkelő 
helyükre, Közép-Európa észa-

ki részére. Egymás után je-
lennek meg a fütyülő-, nyíl-
farkú- és tőkésrécék, vala-
mint a sarki zónák fészkelő 
madarai, a kerce récék. A ta-
vasz közelségét jelzi az is, 
hogy a határban megszólal-
tak a pacsirták, a földek dol-
gozóinak, a szántóvető em-
bernek kedves madarai. A 
mezei énekesek egyrésze az 
idén el sem költözött tőlünk, 
mégis később hallatják hang-
jukat. mint más években. 
Legtöbbször ugyanis február 
19-én, Zsuzsanna napján már 
énekelni szoktak a pacsirták. Mirjam de Pino Marhado két szegedi asszony között a gyűlésen 

Nem elég az, ha a szank-
ciók csupán s vállalati kol-
lektíva közös érdekeltségén 
— tehát végeredményben 
közvetve — "érkeznek el* a 
felelősökhöz. Érezzék az ed-
diginél jobban az indokolat-
lan túlteljesítés árát, követ-
kezményeit. Hadd tudják 
meg: ez pénzbe kerül, de 
nemcsak a vállalati jövedel-
mezőség rovására, hanem úgy 
is, hogy a saját zsebüket is 
érinti a túlbiztosítás. 

Nagy Pál 

Jobban támogatják a külterületi iskolákat 
i 

Az iskolák első félévi eredményeiről és a szabadtéri játékok 
előkészületeiről tárgyalt a városi tanács végrehajtó bizottsága 

Szegeden több felügyeleti kedjen. Biztosítsa a megfe- Megkezdődteik az előkészü-
szerv folytatott a közelmúlt- lelő pedagógiai, technikai és letek a szervezésre is. 

Idén a MÁV 33 százalékos, 
a MALÉV 20 százalékos 
kedvezményt nyújt a játé-
kokat látogatóknak. 

A jegyeket egyébként május 
jobban kell segíteni a kör- elsején kezdik árusítani vi-
töltesen kívüli általános is- déken az IBUSZ és az egyes 
kólákat idegenforgalmi hivatalok út-

anyagi feltételeket az okta-
tás eredményességéhez, hogy 
a bukások számaránya a reá-

ban vizsgálatot a városi ta-
nács igazgatási osztályán. 
Ebbe. az államigazgatásban 
egyébként szokásos ellenőr- lisra csökkenjen, 
zésbe, bekapcsolódott néhány Az eddigieknél 
tanácstag is, a végrehajtó 
bizottság megbízásából. A 
népi ellenőrzés viszont az 
igazgatasi osztály felügyelete minden vonatkozásban. A ján. 
alá tartozó lakásgazdálkodási 
hatóság munkájával foglal-
kozott. 

A vizsgálatok tapasztala-
tait tegnap tárgyalta a vá-

tanév végén megfelelő peda- Az utóbbi napokban a rá-
gógjjsokat helyeznek ezekbe dióban és a fővárosi lapok-
az iskolákba, azonkívül az ban többször foglalkoztak a 
iskolai felszerelési tárgyak szabadtéri játékok idei mű-
elosztásánál a külterületi is- sorával. Ezzel kapcsolatban 

ro6i tanács végrehajtó bizott- kólákat előnyben részesítik, a végrehajtó bizottság tagjai 
sága Kerepesi József osz-
tályvezető jelentése és a 
Csongrád Megyei Népi El-
lenőrzési Bizottság tájékoz-

hogy ilyenformán is javul- megállapították, hogy a játé-
janak ott a tanítás feltételei. 
Utasították a kerületi taná-
csok végrehajtó bizottságait, 

tatója alapján. Megállapitot- hogy ugyancsak megfelelő in 
tézkedésekkel vegyék ták, hogy az igazgatási osz-

tály sokrétű munkájában ja- az oktatás hanyatlásának 
vulás tapasztalható, különö- külterületi iskolákban 
sen a gyámhatosági ügyek-
ben. A végrehajtó bizottság 
több határozatot is hozott az 
észlelt hibák kijavítására. 
Némileg 

módosítanak az új lakások 
elosztásának eddigi gya-
korlatán is. 
Kovács József, a művelő-

désügyi osztály vezetője, je-
lentést terjesztett be a sze-
gedi általános és középisko-
lák első félévi munkájáról, a 
félévi tanulmányi eredmé-
nyekről. A tanulmányi, átlag 
— mint ahogy arról vasár-
napi számunkban mi is be-
számoltunk — az általános 
iskolákban emelkedett, vi-
szonylag azonban még min-
dig sok a bukott tanuló. 

Az első félévben mintegy 

elejét 
a 

kok színvonalának fokozatos 
emelését 

csupán Szegeden helyileg 
megoldani nem lehet. 

Ehhez segítséget kell nyúj-
tattok — mégpedig az ed-
digieknél sokkal többet! — 

Egyre fejlődő mezőgazda- a felső szerveknek, így a Mü-
ságunk az eddiginél sokkal velódésügyi Minisztériumnak, 
több szakembert igényel, azonkívül a társadalmi szer-
Szegeden viszonylag kevés az vezetek központjainak is. 
olyan szakiskola, amely ilyen Felkérték a Hazafias Nép-
szakképzettséget nyújtana a front városi bizottságát, jár-
fiataloknak. Ezért a végre- jon közbe, hogy a Hazafias 
hajtó bizottság — mivel erre Népfront országos bizottsága 
egyébként ajánlatot kapott a 
Művelődésügyi Minisztérium-
tól — 

szükségesnek tartja, hogy 
Szegeden mezőgazdasági 
elektromos berendezés sze-

patronálja a Szegedi Sza-
badtéri Játékokat és hozzon 
létre az ország neves szak-
embereiből bizottságot, amely 
megvitatná, milyen legyen a 
szabadtéri játékok műsora a 

relő szakközépiskola 
süljön. 

A tanács — az iskolák zsú-
foltsága miatt — épületet, 
helyiségeket az új szakközép-
iskola részére nem biztosít-
hat, ezért felkérik a minisz-
tériumot, hogy utaljon ki 

ezernégyszáz gyerek kapott Pénzt az új középiskola épü-
elégtelen osztályzatot a sze- létére. 

léte- következő években. 

A túlbiztosítás ára 
w 

tékú áru szállításával ma-
radt el tavaly a Szegedi Vas-
öntöde. Szó se róla, sok pénz, 
de azért néhány család el 
tudná költeni. Százötvenöt-
millió forint elköltéséhez vi-
szont már bőségesebb fantá-
zia kell. Ez az összeg külön-

em kell magyarázni, is. De ennek már más okai Lenszövő Vállalatnál a teljes 
hogy mit jelent 372 voltak. Egyes területeken a termelés 6 százalékkal nőtt 
ezer forint. Ennyi ér- jelentkező anyaghiány mel- 1961-ben, az anyagkészlet pe-

lett is nagymértékben nőtt dig 23,8, a készárú pedig 
a minisztériumi ipar anyag- 48,6 százalékkal emelkedett, 
készlete. Az üzem ponyvakarika-kész-

. , lete például 282 ezer 700 da-Termeszetesen üzemeink r a b v o l t > a m e i y n e k é r t é k e 
anyagkészletei nem- 5 7 ^ f o r i n t . Van raktáron 
csak a nyersanyagok, 1 3 e z e r 2 9 0 f o r i n t é r t é k ű v a _ 

__ hanem a félkész termekek, laszfaltégla. Mint elfekvő 
ben a Csongrád megyei üze- alkatrészek is. A készleteket a r u t tárolnak 13 ezer 500 fo-
mek évi készletnövekedésé- a z ,1S növelte, hogy a megter- r i n t értékű acélcsövet. Né-
nek értéke. S ez 78 millió fo- m d l t a r u , k e ? y r é s z e n e m k e " hány nyersanyagfélét pedig 
rint értékű anyagban, 77 mii- ^ t é j ^ t é ^ s « l / Z a -hiánycikklistán* tartanak 
lió forint értékű befejezetlen mékkészletek erőteljes emel- „ ,, „ 
és készáruban van. kedeséhez vezetett. Már 1960- nyilván. Kellene például 8 

" * .. . - ban is nagyobb mértékben milliméteres acéldrót, de Mostanában mind surub- n 6 U e k a v á U a l a t i k é s z ) e t e k . n i n c s ^ 
ben kerülnek szoba az anyag- mint a termelés, de akkor a . .. . , , , 
és készletgazdálkodás prob- megyében az évi növekedés e p p e n a z l l y e n d r o t a z e U e k ' 
lémái. Hosszú évekkel ezelőtt a . I i g é r t e e l a 3 5 m i l l i ó fo" v ő a n y a g ' 

, nntot. főttek a vállalati kész-
letek, bár a párt- és 
kormányszervek több* 

állandóan napirenden levő " A termelés növekedése ál- l \ f 
kérdés volt az anyaghelyzet, talában nagyobb készletet is i ? 
de akkor egészen más szem- követel. Tavaly 16 százalék- s z ö r figyelmeztették válla-
pontból. Az akkori hibák - kai nőtt a termelés, az előző latainkat. Tavaly ősszel a par-
mint ismeretes a gazda- esztendőhöz mérten. Ezzel i a m e n t i ü i é s e n é I e s h a n g o n 

ságpolitika fogyatékosságai- szemben a készletek 155 mii- ítélték el az ilyenfajta fel-
ből eredtek. Elég hosszú ide- lió forinttal emelkedtek. Te- halmozást. Miért szaporodott 
lg krónikus anyaghiány volt. gyük hozzá, egészségtelenül, a z a n y a g üzemeink raktárá-
Szó se róla, tavaly is vol- indokolatlanul. A ruhagyár b a n ? Elsősorban a nyers-
tak anyagellátási nehézségek, készletei, az anyaghiány el- anyagmegrendelés körüli 
különösen az első negyedév- lenére is nőttek. Az év vé- p r o blémák miatt. A vállala-
ben, főleg a könnyűipari üze- gén 52,7 százalékkal több t o k j e l e n t 6 s r észe a megren-
mekben, a Szőrme- és Bőr- anyag és 32,3 százalékkal több d e l é s e k feladásának időpont-
ruhakészítő Üzemnél, a Cipő- készterméke volt az üzem-
és Ruhagyárban. Volt problé- nek raktáron, mint az előző 
ma a Szegedi Falemezgyárban évben. Az Újszegedi Kender-

gedi általános és középisko-
lákban. 

a tanulók több mint tíz 
százaléka. 
A jelentést követő vitában 

sokat foglalkoztak ezzel a 
jelenséggel, valamint azzal a 
körülménnyel, hogy a mun-
káslakta területek iskoláiban 
különösen magas a bukás 
aránya. 

A végrehajtó bizottság úgy 
határozott, hogy a következő 
félévben változtatni kell a 
helyzeten. A művelődésügyi 
osztálynak feladatul adták, 
hogy részletesen vizsgálja 
meg a magas bukási száza-

Ezután az 1962. évi szabad-
téri játékok előkészületeit 
tárgyalták meg. Tari János 
elnökhelyettes, mint a játé-
kok igazgatója közölte, hogy 
folynak a szerződtetések a 
már ismertetett idei dara-
bokhoz. A napokban dél el, 
hogy melyik külföldi, első-
sorban olasz művész lép fel 
az Aidában. Mint érdekessé-
get említjük, hogy 

az Aidában mintegy ezer 
statiszta működik majd 
közre. 

A szegedi énekkarokon kívül 
a néphadsereg művészegyüt-
tesének férfikara is fellép 

lék okait, utána pedig intéz- ebben az operában. 

Naményi Géza előadása Szegeden 
Távol-Keletről 

érdekességét méginkább 
burmai 

Tegnap este nagy érdeklő- és 
déssel kísért előadást tartott f o k o z t a j e l e n l e g i 
a szegedi ujsagiroklubban — 
a Magyar Újságírók Országos helyzet, amelyet utielmenyei 
Szövetsége szegedi csoport- alapján közelebbről is meg-
jának és a TIT Csongrád me- világított az előadó. A hali-
gyei szervezetének meghívá- . . 
sára - Naményi Géza, a Mi- g a t o s a g e l a " k « p l a s z t , k a s 

nisztertanács Tájékoztatási k e ? e t k a p o " e három távol-
Hivatalának elnöke. Előadá- keleti ország nepeinek ha-
sában annak a távol-keleti Irományairól, életviszonyai-
útjának gazdag tapasztalatai- ról. sokszor számunkra igen 
ról számolt be, amelyen kor- furcsának tűnő szokásairól 
mányküldöttségünk tagjaként is. Számos fénykép bemuta-
vett részt néhány hónapja, tásával vált még élvezete-
Különös értéket adott színes s«t>bé a z egyébként is igen 
beszámolójának, hogy a köz- szemléletes előadás. 
vetlen szemtanú hitelességé- A megjelentek nevében 
vei vázolta az indiai és indo- Rácz Lajos, a Csongrád me-
néziai tömegek politikai tö- gyei Hírlap felelős szerkesz-
rekvéseit, amelyek jelentős tője mondott köszönetet a 
tényezői a világ haladó tábo- beszámolóért Naményi Gézá-
ra erői fejlődésének. nak. aki mélyrehatóan vála-

A beszámoló időszerűségét szolt több feltett kérdésre is. 

Szeged szovjet és kubai vendége 
Lidin Romanovna Kudrina, és Mirjam de Pino 
Mcchndó rpszt vett a nőnapi naaycivú !ésen 

Kedves vendégek érkeztek 
tegnap Szegedre a nemzet-
közi nőnap alkalmából: Lí-
dia Romanovna Kudrina, 
Moszkva Szverdlovszk kerü-
letének tanácselnöke és 
Mirjam de Pino Machado, a 
budapesti kubai nagykövet-
ség vezetőjének felesége. 

A szovjet vendég részt vett 
a Szegedi Konzervgyárban 
rendezett forró hangulatú 
nőnapi ünnepségen, s tolmá-
csolta a szovjet asszonyok 
üdvözletét. Az esti órákban 
a városi nötanács titkársá-
gán kerületi és városi nő-
tanácstagokkal, valamint a 
nötanács aktivistáival talál-
kozott Lidia Romanovna 
Kudrina. 

Mirjam de Pino Machado 
a Közalkalmazottak Szak-
szervezete Csongrád megyei 
bizottsága által rendezett 
nőnapi ünnepség résztvevő-
je volt. Az ünnepi nőgyülé-
sen dr. Weiner Tiborné, az 
Országos Nötanács külügyi 
osztályának vezetője mon-
dott beszédet. A műsor után 
a kubai vendég is hossza-
san elbeszélgetett a szegedi 
nőkkel. 

Lídia Romanovna Kudrina — középen — 
(Somogyiné £elv.) beszélget a szegedi asszonyokkal 

szívélyesen 

jában általában még nem is-
meri pontosan a tervfelada-
tokat. Tehát az anyagrende-
lés "totózás*, s csak a ta-
pasztalatokra épül. Így aztán 
ha később, az elgondolások 
nem találkoznak az igények-
kel, a termelőüzem nyers-
anyageladóvá válik. Piacot 
keres a nyersanyagnak, hogy 
másikat vásárolhasson. 

A készletek növekedésének 
másik, nem kevésbé fontos 
oka a túlbiztosítás. Vannak, 
akik úgy gondolkodnak, hát-
ha később nem jutnak hozzá 
a szükséges anyaghoz, így 
többet vásárolnak, mint 
amennyire az esedékes terv 
teljesítéséhez szükség van. 
Mivel üzemeink a nyers-
anyagtermelésben is a terv-
ben meghatározott szükség-
letnek megfelelő mennyisé-
get gyártanak, valahol nem 
jutnak hozzá. Míg egyik he-
lyen a túlbiztosítás növelte 
a készleteket, a másik he-
lyen a nyersanyaghiány aka-
dályozza a tervteljesítést. Ép-
pen ezért a túlzott felhalmo-
zás, a terv megsértése, amely-
ből komoly problémák ke-
letkezhetnek. 

Köztudomású, hogy hosz-
szú évekig a munka 
egyoldalú mércéje a 

mennyiség volt. Akkor sem 
volt helyes és most sem le-
het dicséretes az olyan mun-
ka, amellyel úgy túlteljesítik 
a tervet, hogy olyan árut 
gyártanak, amelyre nincs 
szüksége a népgazdaságnak, 
s ehhez drága nyersanyagot 
használnak fel. 

Ez súlyos gazdasági prob-
lémát okozó jelenség. Növe-
li a felesleges készleteket a 
nem kívánatos tervteljesítés. 
Ha bármelyik üzemben ilyet 
tapasztalunk, el kell ezért 
marasztalni a vezetőket. S 
nem elég csak beszélni az 


